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محمد سرابیپروژه
روزنامهنگار

فرناز محمدزادهمترو
روزنامهنگار

  دولت پیشین حتی یک اتوبوس هم نداد
حملونقلعمومیپایتختبهویژهناوگاناتوبوسرانیدچارفرسودگیشدهونیازبهنوسازی
وبازسازیدارد،چراکهبیتوجهیدولتدوازدهمسببافولناوگانحملونقلعمومی
شدهاستوبههمیندلیلبرخیمسافرانگلایهدارندکهمدتزیادیدرانتظاررسیدن
اتوبوسهستندکهاینموضوعقابلکتماننیست.محسنهاشمی،رئیسشورایپنجم
شهرتهراندرمصاحبههاوصحنپارلمانشهریدورهگذشتهبارهاازبیمهریدولتدر
تأمینناوگانحملونقلعمومیگلایهکردهوگفتهبود:»متأسفانهطیدههاخیرباوجود
مصوبات،حتییکدستگاهاتوبوسهمدر۶سالگذشتهازسویدولتتحویلشرکت
واحدنشدهاست.همچنیندرتهرانبهعلتفرسودگی،روزانهشاهدخرابی300دستگاه
اتوبوسهســتیم.«یادماننرودکهقراربودهبراســاسبرنامهتوسعهشهرتهرانسالانه
30درصدبهناوگاناضافهشودکهاینفرایندسیرنزولیداشتهاست؛بهطوریکهدردوره

ششمتعداداتوبوسهایتهرانبهکمتراز2هزاردستگاهرسید.

   عمل به تعهدات پس از 12سال
حضورمؤثرشهرداردرجلساتهیأتدولتمسیررابرایتوسعهحملونقلعمومیهموار
کردوسببشددولتپساز12سالبهتعهداتخوددربخشحملونقلعمومیعمل
کندومقررشد3هزارو۶00دستگاهاتوبوسازطریقتهاترنفتکارسازیوبهشهرداریها

تزریقشودکهگفتهشدهبیشاز1000دستگاهسهمپایتختخواهدبود.

  حناچی پشت در ریاست جمهوری لحاف و تشک بیندازد
گرچهمدیریتشهریدورهپنجمبرایبهبودوضعیتحملونقلعمومیبهویژهناوگان
اتوبوسرانیتلاشهاییکرد،امانوسازیوبازسازیحدود3هزاردستگاهاتوبوسفرسوده
فعالیکهدرتهرانوجودداشتقطعاًنیازمندحمایتوپشتیبانیدولتبود؛انتظاریکه
دردورهپیشین،هرگزبرآوردهنشدویادماننرودبیمهریهایدولت،صدایرئیسشورای
پنجمشهرتهرانرادرآوردومحسنهاشمیخطاببهپیروزحناچی،شهرداروقتگفتکه
وضعیتحملونقلعمومیحاداست،ازطرفیدولتهزارانمیلیاردتومانبهشهرداری
بدهکاراستومدیرانشــهرداریبرایدریافتپولبروندوپشتدرریاستجمهوری

لحافوتشکبیندازند.

  ورود تنها 100دستگاه اتوبوس در دوره پنجم
شبکهاتوبوسرانیتهرانباتوجهبهافزایشمسافران،نیازبهتوسعهداردواینموضوعباید
درهمهادوارتوسطمدیرانشهریباجدیتپیگیریشود.آنطورکهپیروزحناچی،شهردار
پیشینتهرانعنوانکردهبود:»۶0درصداتوبوسهایتهرانبالای10سالعمردارندکه
بهسنفرسودگیرسیدهاندوبرایتکمیلوتوسعهاینناوگاننیازمند3هزاردستگاه
اتوبوسهستیم.«یادماننرودایناظهارنظرمربوطبهزمانیاستکهتهران5هزارو
800دستگاهاتوبوسداشتوتلاشهایمدیریتشهریدرنهایتآبانسال99به
ثمرنشستواز100دستگاهاتوبوسرونماییشد.وضعیتناوگاناتوبوسرانیچنان

بحرانیبودکهوروداتوبوسهایجدیدهمنتوانستخدمترسانیرامطلوبکند.

یکشــنبه یکشــنبه 99 مهر  مهر 14021402- شــماره - شــماره 88988898یکشــنبه یکشــنبه 99 مهر  مهر 14021402- شــماره - شــماره 88988898
قرارداد 28هزار میلیاردی برای خرید اتوبوس

لطف الله فروزنده، معاون مالی و اقتصادی شهرداری تهران: امروز ما توانستیم فاینانس ۷۹۱ واگن را باز 
کنیم. همچنین تکمیل خط۷ متــرو و انعقاد قرارداد ۲۸هــزار میلیارد تومان برای خرید ۳هزار دســتگاه 

اتوبوس از اقدامات مدیریت فعلی شهر است.

استقبال بیش از 30هزار نفر از کیف پول شهروندی
سعید جهانی، مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری تهران: شهروندان از »کیف پول 
شهروندی« استقبال خوبی داشتند و از ابتدای اجرای طرح تاکنون بیش از ۳۰هزار نفر، اپلیکیشن کیف 

پول شهروندی را در تلفن های همراه خود نصب کرده اند.

سالانه 100میلیارد تومان برای زنان سرپرست خانوار
مریم اردبیلــی، مدیرکل امور بانوان شــهرداری تهــران: براســاس آخرین آمار ها تعــداد زنان سرپرســت خانوار 
به همراه فرزندان شان در سامانه ما بالغ بر ۲۰هزار نفر است. شهرداری تهران بدون استفاده از بودجه عمومی، 
سالانه حدود ۱۰۰میلیارد تومان در زمینه حقوق و مزایای بانوان سرپرست خانوار و فرزندان آنها هزینه می کند.

تعویض جداول حاشیه معابر بزرگراهی پایتخت
هادی حق بین، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران: تعویض جداول حاشیه خیابان ها و معابر بزرگراهی 
نهضت بعدی معاونت فنی و عمرانی است. مناطق نیز باید در این  خصوص، نقشه راه دقیق پیشنهادی 

خود را در اسرع وقت به معاونت ارسال کنند.

بر صنف کارگزاری ها نظارت درستی صورت نمی گیرد
نظارتبرصنفکارگزاریهایبورساصولیوکافینیســت
درحالیکهحتماقانونثابتیوجودداردکهبراســاسآنباید
عملکنند.یککارگزاریسهامســهامدارانراخودسربلوکه
میکند،کارگزاریدیگرمیگویدبایدبرایبازگشاییحساب

حضوریبیاییدو...واقعااگرنظارتباشدچنینخواهدبود؟
رحمانی از تهران

حضور پلیس در اتوبان امام علی )ع( کافی نیست
قبلادرمسیرهایخروجیاتوبانامامعلی)ع(بههمتوصدر
و...پلیسمستقربودکهباعثمیشدرانندگانبادقتبیشتری
ازاینمسیرهاعبورکنند.متأسفانهاکنونبانبودنظارتدوباره
اینوضعباعثبستهشدناتوباندرمسیرهایخروجیمیشود.

لطفاپلیسدرخروجیهایاتوبانحضورداشتهباشد.
صدارتی از تهران 

محیط زیست اطراف کوه های کاشان در حال نابودی است
بهرهبرداریبیرویهومداوموظاهرابدونکارشناسیازمعادن
اطرافکاشانمحیطزیستاینمنطقهرادرمعرضخطرجدی
قراردادهاست.ازمسئولاندرخواستداریمتابانظارتدقیق
واصولیبرنحوهبهرهبرداریاینمعادنازمحیطزیستمنطقه

حفاظتکنند.
برناک از کاشان 

راه اندازی شبکه خرید و فروش محصولات روستایی در تلویزیون
یکیازعواملیکهموجبمیشــودکشــاورزان،دامدارانو
باغدارانســودکافیومنصفانهایازفروشمحصولاتشــان
نداشتهباشند،وجودواســطهوبهاصطلاحدلالاست.عدهای
سودجوکهباکمترینزحمت،سوددســترنجتعدادزیادیاز
هموطنانمانراکهاغلبهمازقشــرضعیفجامعههستندبه
جیبمیزنند.یکیازروشهاییکهمیتواندهمبهروستاییان
زحمتکشکشورمانکمککندوهممردمازمحصولاتتولیدی
آنهاباخبرشوندوبتوانندبدونواسطهمحصولاترامستقیم
خریداریکنندمعرفیآنهادرتلویزیوناست.ایجادیکشبکه
مختصاینکارعلاوهبرنوآوریوایجادجذابیتبرایمخاطب،

کمکقابلتوجهیبهروستاییانعزیزمانخواهدکرد.
یزدانی از تهران

پست بانک روستای چشمه چلو را راه اندازی کنید
حدود10سالاستکهازافتتاحساختمانپستبانکروستای
چشمهچلویشهرســتاناندیکاگذشــتهاماهنوزخبریاز
راهاندازیآننیست،حتیدستگاهعابربانکآنهمراهنیفتاده
است.مردماینروستاوروستاهایمجاورمجبورند33کیلومتررا
برایکارهایبانکیتامرکزشهرستاناندیکابروند.مگرراهاندازی
اینپستبانکچقدرزمانلازمداردواگربناستکههمینطور

بلااستفادهباقیبماندپسچراازابتداافتتاحشد؟
نعمت الهی از روستای چشمه چلو 

شماره تلفن ارتباطي با خوانندگانبامردم

ارسال پیام کوتاه خوانندگانپیامک

  bamardom_hamshahri@تلگرام با مردمپیام

گزارشکارامروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه 

همــراه با اعضای شــورای  شــهر در یــادواره 5شــهید گمنام شــهرک 1
شــهیدمحلاتی و شــهدای مدافــع حــرم و امنیــت شــرکت کــردم و 

برنامه ریزی برای ساماندهی  این مقبره الشهدا صورت گرفت.

سیدمهدی صباغ

منطقه 

در راســتای اجــرای طــرح اســتقبال از مهــر، از غرفه هــای کارآفرینی 9
ملزومات تحصیلی در بوستان شمشیری بازدید کردم.

محمدرحیم مرتضوی

منطقه 

ضمــن بازدیــد از معابــر منطقه، جهــت عــرض خداقوت بــه همراه 5
تعدادی از همکاران به فرماندهی آتش نشانی منطقه رفتم.

احسان شریفی

منطقه 

همراه با معاون خدمات شهری منطقه از پارک شهر بازدید داشتم 12
و در جریــان آخریــن وضعیــت بازســازی و رونــد تکمیــل آکواریــوم 

زینتی قرار گرفتم .

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه 

در جشــنواره ســبزی عطرریحان حضور داشــتم. این جشــنواره در 18
راســتای تکریم منزلت باغداران نمونه برگزار و در پایان از باغداران 

برتر منطقه تقدیر شد.

محمد جواد خسروی

منطقه 

به بهانه روز جهانی آتش نشــان،  ميزبان  آقای محمدی مديرعامل 3
محترم ســازمان آتش نشــانی، آقای نظری معاون خدمات شــهری 
شهرداری و جناب آقای محمدی مديرعامل سازمان پسماند بودم .

حمید جوانی

منطقه 

آیین گرامیداشت هفته دفاع مقدس در بوستان دامپزشک جنب 11
مزار شهدای گمنام با حضور خانواده شهدای محلات مرکزی شهر 

برگزار شد و مورد استقبال شهروندان قرار گرفت.

سید محمد موسوی

منطقه 

در راســتای بررســی وضعیت نگهداشت شــهر همراه با شــهرداران 16
نواحی شــش گانه بازدیدی از محلات داشــتم و آخرین مــوارد برای 

پیگیری ها ارائه شد.

محمدامین سالاری پور

منطقه 

در جشن میلاد پیامبر)ص( با رویکرد ازدواج آسان در فرهنگسرای 7
اندیشه با حضور شــهروندان، زوج های موفق و مسئولان فرهنگی 

شرکت کردم.

نصرالله آبادیان

منطقه 

سومین جلسه هم اندیشی بررسی وضعیت پروژه های منطقه را روز 14
گذشته برگزار کردم و در این جلسه مقرر شد تا شرایط بهره برداری از 

پروژه های در حال اجرا مهیا شود.

امیر یزدی

منطقه 

همزمان با روز آتش نشــان به همراه معاونین و مدیران شهری، در 20
ایستگاه آتش نشانی شهید رضا شفیعی حاضر شدیم  و از خانواده 

شهید رضا شفیعی تجلیل به عمل آوردیم.

رضا شنگی

منطقه 

بــا حضــور در ایســتگاه 5۸ آتش نشــانی ضمــن گرامیداشــت روز 2
آتش نشانی از تلاش و فداکاری های آتش نشان ها تجلیل کردم.

مهدی صالحی

منطقه 

به مناســبت گرامیداشــت هفته دفــاع مقدس، به همــراه  جمعی 10
از ایثارگران، خانواده شــهدا و مدیران شــهری با حضور در مســاجد 
منطقه بار دیگر با آرمان های والای شهیدان تجدید میثاق کردیم. 

مهدی اخ الصنایع

منطقه 

در مراســم گرامیداشــت یاد و خاطره شــهدا و نصب پلاک نام یک 6
شهید در یکی از معابر شرکت کردم. درخشش نام شهدا بر پیشانی 
معابر شهر یکی از اقدامات حائز اهمیت در شهرداری تهران است.

مرتضی روحانی

منطقه 

در نشســت تخصصــی مســائل اجتماعــی، ترافیکــی و شهرســازی 13
مرتبط با محــدوده میــدان امــام حســین)ع( را بررســی کــردم و در 

راستای خدمت رسانی بهتر به شهروندان تصمیماتی اتخاذ شد.

محمد هادی علی احمدی

منطقه 

در سومین یادواره شهدای منطقه حضور داشتیم. در این مراسم از 19
خانواده شهدا و ایثارگران تقدیر شد.

تورج فرهادی

منطقه 

در جلسه همفکری و مشــورت درخصوص رفع مشکلات مرتبط، 4
با اتوبوسرانی منطقه شرکت کردم و درخصوص مهندسی خطوط 

اتوبوسرانی، بهسازی آسفالت خطوط BRT بحث شد.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه 

به همراه معاون خدمات شــهری و محیط زیســت از ســطح نواحی 17
سه گانه منطقه بازدید میدانی داشتم.

رضا سیفی

منطقه 

بازدید میدانــی از پروژه بوســتان مرمر داشــتم و در جریــان آخرین 8
وضعیت پیشرفت فیزیکی این پروژه قرار گرفتم.

فاطمه تنهایی

منطقه 

در جلســه رســیدگی به مســائل شــهری شــهروندان منطقه ۱5 که 15
به صورت هفتگی در دفتر خدمات الکترونیک شهر انجام می شود، 

به درخواست 5۰ شهروند در دفتر محله مشیریه رسیدگی کردم.

محمد شیری

منطقه 

در نشســت مدیــران حــوزه مالــی، آخریــن وضعیــت درآمدهــای 21
منطقه ای را جهت توســعه خدمات رســانی به شــهروندان بررســی 

کردم.

رضا پوریافر

منطقه 

به دلیل عدم شکل گیری بیش از 5۰درصد شبکه معابر محلی منطقه 22
و وجود شهرک های مسکونی جدیدالتاسیس، عملیات خاکبرداری، 

جدول گذاری و زیرسازی معابر منطقه را در دستور کار قرار دادم.

مسعود نصرتی

در صورت بروز اختلاف بین مؤدی با اداره امور مالیاتی رسیدگی 

شورا
به این موضوع با هیأت حل اختلاف مالیاتی است، مگر در مواردی 
که در قانون مالیات های مستقیم مرجع دیگری پیش بینی شده 
باشد. این هیأت از 3نفر به شرح زیر تشکیل می شود: یک نفر نماینده سازمان 
امور مالیاتی کشور، یک نفر قاضی، اعم از شاغل یا بازنشسته و یک نفر نماینده 
از اتاق بازرگانی و صنایع و معادن یا اتاق تعاون یا جامعه حسابداران رسمی یا 
مجامع حرفه ای یا تشکل های صنفی یا شورای اسلامی شهر به انتخاب مؤدی. 
درصورتی که برگ تشخیص مالیات ابلاغ قانونی شده باشد و یا همزمان با تسلیم 
اعتراض به برگ تشــخیص در مهلت قانونی مؤدی انتخاب خود را اعلام کند، 
ســازمان امور مالیاتی باتوجه به نوع فعالیت مؤدی یا موضوع مالیات مورد 

رسیدگی، از بین نمایندگان مزبور یک نفر را انتخاب خواهد کرد.

چه زمانی رأی هیأت حل اختلاف باید اجرا شود؟
جلساتهیأتهایحلاختلافمالیاتیباحضور3نفررسمیاستورأیهیأتهای
مزبوربااکثریتآراقطعیولازمالاجراســت،ولینظراقلیتبایددرمتنرأیقید

شود.ادارهامورهیأتهایحلاختلافمالیاتیومسئولیتتشکیلجلساتهیأتها
بهعهدهسازمانامورمالیاتیکشوراســت.نمایندگانشورایاسلامیشهرتهران
میتوانندبهدرخواستمؤدیدرجلســاتهیأتهایحلاختلافمالیاتیکهدر
حوزههایشمال،جنوب،شــرق،غرب،شمیراناتوشــهرریتشکیلمیشوند،

حضوریابند.

چرا نماینده شورا در جلسات شرکت می کند؟
دلیلاصلیحضورنمایندگانشورایشهردردستگاههایاجراییتکلیفقانوناست.
ازآنجاییکهفلسفهحضورمنتخبینشهرونداندرنهادهاودستگاههایاحصاشده
درقوانین»حفظمنافعوحقوقآحادشهروندان«دردستگاههایدولتیوعمومی
است،ازاینرو،نمایندهشورایاسلامیشــهرتهرانپسازانتخابتوسطاعضای
شورایاسلامیشهربهسازمانامورمالیاتیمعرفیمیشود.لذاشهروندانمیتوانند
درزمانبررسیموضوعمورداختلافباادارهمالیاتکهدرهیأتحلاختلافمالیاتی
بررسیمیشود،درخواستکنندتانمایندهشورایاسلامیشهرتهرانبهعنوانعضو

درجلسههیأتحضوریابد.

راه ارتباطی با نمایندگان
مردمبرایارتباطبانمایندگانشــورایاســلامیشــهردرمجامــعوحوزههای
اجراییواداریکشــوربرایارائهنظراتوپیشــنهادهایخودمیتوانندباواحد
ارتباطمردمیشورایاسلامیشــهرتهراندرفضایمجازیازطریقشمارهتلفن

09915104000دربسترپیامرسانهایداخلیپیامارسالکنند.

چگونه توسعه شبکه متروی تهران سرعت گرفت؟
مقایسهعملکردمدیریتشهریپنجموششمدرتوسعهناوگانحملونقلریلی

برچسب ارزش سلامت، روی بسته بندی های اقلام خوراکی
چندسالیاستکهبسیاریازمحصولاتخوراکیارزشغذایی
محصولخــودوفوایدومضراتآنرارویبســتهبندیچاپ
میکننداماهنوزهممحصولاتغذاییهستندکههیچنشانیاز
استانداردیامیزانمفیدومضربودنمحتویاتداخلیشانروی
پوششآنهابهچشمنمیخورد.اینموضوعسلامتمردمرابه
خطرمیاندازدخصوصاکودکانکهآگاهیکافیدراینموارد
ندارند.بایدجلویتولیدوتوزیعاینموادغذاییگرفتهشودو
وزارتبهداشتوسازماناســتاندارد،کارگاههاوکارخانجات
تولیدیایناقلامخوراکیراملزمبهدرجصحیحودقیقارزش
مادهغذاییتولیدیشانبههمراهمیزانفایدهوضررآنروی

بستهبندیهاکنند.
چراغعلی از تهران

حضور مهاجران در سمنان نیازمند کنترل و نظارت است
مدتیاستحضورمهاجراندرسمنانبســیارپرشماراست
بهگونهایکهرویاجارهمسکن،خریدوفروش،کارساختمانی،
نان،اشــتغالوغیرهاثرنامطلوبگذاشتهدرحالیکهسمنان،
شهرشلوغوپرجمعیتینیستوهمیشهدرآرامشبودهاست.از
مسئولانتقاضاداریمضمنحفظحرمتمهاجرانوتکریمآنها

بابرنامهونظارتنسبتبهساماندهیاقدامکنند.
برهانی از سمنان

توسعهمترویتهرانازجملهموضوعاتیاستکهدردورهفعلیمدیریتشهریموردتوجهجدیمدیرانقرارگرفتهوازهمانآغاز
دورهمدیریتکنونی،عزمدستاندرکارانامرجزمشدهبودتابرایوضعیتحملونقلریلیشهرکهدرشرایطدشوار

وخاصیبهدورهفعلیمنتقلشد،اقداماتجدیانجامدهند.اگربخواهیمنگاهیبهآنچهدردورهگذشتهصورت
گرفتبیندازیم،صحبتهایرئیسسابقشورایشهرمیتواندسندمحکمیبرکارنکردنمدیرانشهریسابق

برایتوسعهمترویپایتختباشد.محسنهاشمیدرهمانزمانسکانداریدرشورایشهراعلاممیکند،
مدیریتشهریدرایندورهدرحوزهمتروکاریانجامندادهوتوانبهسرانجامرساندنپروژههایبزرگ
مترورانخواهدداشت؛چراکهمدیرانتوانتوسعهخطوطراندارند.اینصحبتهانشانمیدهدشبکه
مترویتهراندرطول4سالمدیریتشهریسابق،شرایطنهچندانرضایتبخشیراگذراندهاستو
همچنینانبارهایخالیمتروکهبهعنوانمیراثمدیرانقبلیبهمدیرانفعلیرسیده،صحهایمستدل
برامررهاشدگیاینناوگاندردورهقبلیاســت.حالاگربخواهیمفقطعملکرد۶ماههشرکتمتروی
تهرانازابتدایسالجاریتاکنونرابررسیکنیمبهاقداماتچشمگیریبرمیخوریمکهآرزوی4ساله

مدیرانسابقشهرداریبودهاست.نمونهبارزآنتامینسهمپیشپرداخت15درصدیبرایخرید۶30واگن
متروازچیناستکهبرایشورایپنجمیهابهیکرویایدستنیافتنیتبدیلشدهبود،امادردورهجدیداین

رویامحققشد.همچنیناتمامعملیاتاجرایی5ایستگاهمترودرنیمهاولسالجاریکهآمادهبرایافتتاحبود،ولی
بهدلیلبهرهبرداریهایمتعددیکهشهرداریدراینزمانداشت،افتتاحایستگاههایجدیدمتروکهحدود2۶کیلومتربه

طولشبکهمترویپایتختکمکمیکند،بهمهرماهموکولشد.درادامهنگاهیاجمالیبهعملکرد۶ماههنخستدومینسالمدیریت
شهریفعلیباعملکرد۶ماههنخستدومینسالمدیریتشهریسابقدرحوزهتوسعهوتکمیلشبکهمترویتهرانمیاندازیم.

عملکرد اجرایی شرکت متروی تهران )6 ماه نخست سال 1398( 
   بهره برداری از ۳ ایستگاه )دولت آباد، بعثت و میدان شهدا(، یک هواکش میان تونلی و ۹کیلومتر از بخش جنوبی خط 6 )۱۸فروردین ۹۸(

  بهره برداری از ۴ رام قطار )۴شهریور ۹۸(
  بهره برداری از ۲ ایستگاه )بسیج و محمدیه( و 8.5کیلومتر بخش جنوب شرقی خط ۷ )۴ شهریور ۹۸(

بعدازســاختبزرگراهامامعلی)ع(،ارتباطمیانمحلههای
دوطرفآنقطعشــد.شــهرداریتهرانبرایپیوندمیان
محلههایلشــکرووحیدیــهدرمنطقه8،طرحســاخت
»خیالستانزندگی«راآغازکرد.دراینپروژه،عرشهبزرگی
رویبزرگراهســاختهمیشودتاشــهروندانبدوناستفاده
ازوســایلنقلیهامکانرفتوآمدبیندوســویبزرگراهرا
داشتهباشــند.مجریاینپروژه،معاونتفنیعمرانیاست
ودرمحدودهشهرداریمنطقه8قراردارد.ازابتداطرحهای
مختلفیبرایبهرهبرداریبهترازفضایبزرگخیالســتان
زندگیبیانشدهاست.اگرچهعرشهبتنیخیالستانآنقدر
مستحکماستکهتوانتحملوزنساختمانهایچندطبقه

راهمدارد،اماکاربردآنبرایانتقالترافیکنیست.

افزایش سرانه های ورزشی
شــهردارمنطقه8درحاشــیهبازدید
چهارشــنبههایفرهنگیسخنگوی
شورایشهرتهرانبههمشهریگفت:
»تصمیمگرفتهشدهاستکهقسمت
عمدهفضایــیکهدرایــننقطهایجاد
میشــودکاربریورزشــیپیداکندتاازیکسوبهافزایش
سرانههایورزشــیوتفریحیمنطقهکمککندوازسوی
دیگرباافزایشرفتوآمدشــهروندانوگذراناوقاتفراغت،
فضاییامنوعمومیبرایهمهفراهمشود.«فاطمهتنهایی
افزود:»قبلاساختخیالستانزندگیشروعشدهبودوقرار

بودیکمجموعهتجاریفرهنگیشود.اگرمیخواستیمبرای
اینکارهزینهکنیمتاچندینسالبعدامکانبهرهبرداریاز
آنوجودنداشت،بههمیندلیلتغییرکاربریایجادکردیم.
ازنظراتچندینمشاوراستفادهکردیموشاید3بارموضوع
درکمیسیونعمرانشــورایشهرمطرحشــدوازنظرات
آقایهاشمیتشکریهمبهرهبردیم.درنهایتبهایننتیجه
رسیدیمکهباتوجهبهکمبودسرانهورزشیدرمنطقه8تمام
اینمحدودهبهصورتورزشیاســتفادهشود.البتهاحتمال
ایجادیکسولهبحرانهمدرآیندهوجوددارد،ولیبیشترین
کاربریکهبرایخیالســتانزندگیتعریفکردیمورزشی
خواهدبود.«اوافزود:»درمیانهعرشــه،یکپلازایشهری
ساختهمیشودودرچهارگوشهآن4زمینورزشیکهممکن
استبهصورتزمینهایچمنمصنوعییااشکالدیگرباشد.«
بهگفتهتنهایینیمیازپروژه،ســاختهشدهاستومیتوان
گفتکهدرنیمهاولسال1403آمادهبهرهبرداریخواهدشد.

اولویت ساخت سوله بحران در خیالستان زندگی
سخنگویشورایشــهرتهراننیزدر
بازدیــدازپروژههایفرهنگیمنطقه8
گفت:»ازآنجاکهناحیــه3منطقه8،
سولهبحرانندارد،ساختسولهبحران
درخیالستانزندگی،اولویتپیداکرده
است.البتهاینســولهکاربردورزشــینیزخواهدداشتو
شــهروندانســاکنمنطقهمیتوانندازآنبهعنوانسالن
ورزشیاستفادهکنند.«علیرضانادعلیافزود:»درکنارسوله،
تعدادیفضایورزشــیکوچکترنیزساختهخواهدشدو
همچنینزمینهلازمبرایایجادفضایعمومیمتناسببانیاز

شهرونداندرخیالستانزندگیانجامخواهدشد.«

عملکرد اجرایی شرکت متروی تهران )6 ماهه نخست سال 1402( 
  اتمام تست های فنی قطار ملی مترو و اخذ مجوز تولید انبوه آن

  به سرانجام رسیدن مقدمات فاینانس مالی قرارداد 6۳۰واگن مترو به منظور شروع ساخت مشترک 
واگن ها توسط پیمانکار خارجی و شرکت واگن سازی  تهران

  تست گرم قطعه شمالی خط6 مترو به طول 5/5کیلومتر
  افتتاح ایستگاه علامه جعفری در بخش توسعه غربی خط۴ مترو 

  افتتاح ورودی سوم ایستگاه بریانک در خط۷ مترو )ویژه توان خواهان(
  افتتاح نخستین پست برق مستقل خط6 مترو )پست برق کیانشهر(

  اتمام عملیات اجرایی ایستگاه میدان کتاب در خط۷ مترو و ۳ایستگاه 
شهرزیبا، شهران و کوهسار در قطعه شمالی خط6 مترو
  پایان عملیات اجرایی خط و ایستگاه متروی پرند

  اتمام مراحل مونتاژ دستگاه حفار مکانیزه و آغاز عملیات حفاری خط۱۰ مترو 
  تست گرم ۱۴۰۰متر مسیر تونلی از پروژه توسعه غربی خط۴ 

  راه اندازی نخستین نمونه بومی سازی  شده از سامانه سیگنالینگ در 
محدوده منتهی الیه شمالی خط۷ مترو 

  آغاز عملیات تکمیل پایانه جدید شرق
  رفع بخشی از نواقص خط ۳مترو شامل:

            اجرای سیستم زهکش برخی تونل های خط 3در محدوده بزرگراه شهید 
صیاد شیرازی )به طول تقریبی 2100متر(

            ترمیم و اصلاح روسازی بتنی ایستگاه شهیدمحلاتی
            راه اندازی سامانه هواساز RS ایستگاه عبدل آباد

            بهره برداری از پست برق RIC ایستگاه سهروردی
  انجام تست گرم 5.5کیلومتر مسیر تونلی در خط6 متروی تهران از  ایستگاه شهیدستاری تا  

ایستگاه کوهسار )شامل ۳ ایستگاه شهران، شهرزیبا و کوهسار( )افتتاح در مهرماه۱۴۰۲(
   انجام تست گرم ایستگاه میدان کتاب در خط۷ مترو )افتتاح تا مهرماه(

  اقدام برای افتتاح متروی ۱۹کیلومتری پرند پس از ۱۱سال )افتتاح متروی پرند در مهر ماه(

حل اختلاف مالیاتی با حضور اعضای شورای شهر

ساخت 4 زمین ورزشی بر فراز بزرگراه امام علیع
پروژهخیالستانزندگیبرفرازبزرگراهامامعلی)ع(تایکسالدیگربهبهرهبرداریمیرسد

65۰۰
مترمربع

مساحت عرشه روی 
بزرگراه امام علی)ع(

۱۰۱
شمع

نصب شده برای 
نگهداری عرشه پل

خرداد 
۱۴۰۲
 زمان نصب

 تیر های عرشه

5۰
درصد

پیشرفت فیزیکی 
پروژه تا مهرماه ۱۴۰۲

لشکر و سبلان با وحیدیه و تسلیحات: محله هایی که با ساخت خیالستان زندگی دوباره به هم وصل می شوند.
طول ۱۳5 متر 

 عرض 5۰متر
ابعاد سازه

  خیز شهرداری برای توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی
»توســعهناوگانحملونقلعمومیســببکاهشآلودگیهواوترافیکمیشودو
ازاینرودراولویتاقداماتقرارگرفتهاست.«علیرضازاکانی،شهردارتهرانروزگذشته
دررویدادامیدوافتخارودرآیینرونماییازبازســازیوخرید153دستگاهاتوبوس
بابیاناینمطلبگفتکهاکنونحدود2100دســتگاهاتوبوسدرخطوط،مشغول
خدمترسانیهستند.بهگفتهسکاندارپایتختدر2سالگذشتهحدود۶۶3دستگاه
اتوبوس،نوسازیشدهاست.شهریورامسال97دستگاهوسالگذشتههم150دستگاه
اتوبوسازسویدولتتحویلدادهشد.برقیسازیناوگاناتوبوسرانیهمدرایندوره
موردتوجهمدیریتشهریقرارگرفتهوبهگفتهزاکانیقراردادتأمینایناتوبوسها
بستهشدهاستوازماهآیندهایناتوبوسهادرمحورجمهوریواردمدارخدمترسانی
میشوند.درراستایتوسعهناوگاناتوبوسرانی،ترامواهمپیشبینیشدهاستکهپس
ازتصویبدرشورااجرایآنعملیاتیمیشودوبهگفتهشهردارتهرانباایناقدامات

کمرترافیکتهرانشکستهخواهدشد.

  جابه جایی مسافران در 150ایستگاه مترو
مدیریتشهریدرایندورهتلاشکردهدرتوسعهوتکمیلناوگانحملونقلعمومی
بهمدهایمختلفتوجهداشتهباشد.دراینمیانمتروهمسهمبسزاییدارد.امروزه
ناوگانریلیدر150ایستگاهبهمسافرانخدماتارائهمیدهدکهبهگفتهشهردارتهران
بهزودی4ایستگاهجدیدهمبهرهبرداریمیشودواینعددبه154میرسد.همچنین
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  وضعیت ناوگان حمل ونقل عمومی

همراهی شهروندان در رفع نواقص
مهدی علیزاده، مدیرعامل اتوبوســرانی: شــرکت واحد 
اتوبوســرانی یکی از ارکان حیاتی حمل ونقل عمومی است 
و مسئولیت بزرگ خدمت رســانی به مردم و افزایش ارتقای 
کیفیت زندگی شــهروندان را برعهــده دارد. در این دوره 
مدیریت شهری در حوزه حمل ونقل به ویژه اتوبوسرانی تحول 
خوبی صورت گرفته و این مســیر ادامه دارد. شهروندان با 
ارسال کد دستوری #۲۲*۱3۷* می توانند با ارائه نظراتشان 
در فرایند خدمت رســانی و رفع نواقص ما را همراهی کنند. 
این طرح در قالب طرح همیار اتوبوس و با هدف مشــارکت 
اجتماعی به  منظور ارتقای سطح خدمت رسانی هرچه بیشتر 
به شهروندان به ویژه دانش آموزان و دانشجویان از ابتدای مهر 

عملیاتی شده است.

از مسیر پرتلاطم عبور می کنیم
محسن هرمزی، سرپرست معاونت حمل ونقل شهرداری تهران: 
در سرآغاز مسیر پرتلاطم برای توسعه حمل ونقل شهر تهران 
هستیم، اما در ۲ سال اخیر اقدامات خوبی رقم خورده است و با 
این حال در ابتدای راه پرپیچ وخم و پر از سنگلاخی هستیم که 
در پیش داریم. بی تردید با وحدت، این مسیر را پیش خواهیم 
رفت و گزارش ها نیز نوید خدمات خوب در تهران را می دهد. 
پایه گذاری نخست در توسعه ناوگان در مترو انجام و تکلیف 

۷۹۱واگن روشن شد.

12رام قطار اورهال شد
مسعود درستی، مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران: 
از ۲۹رام قطار تعهد شــده برای اورهال در نیمه نخست سال 
6رام قطار و اکنون هم 6رام قطار دیگر تحویل داده شده و تا 
خرداد سال آینده ۲۹رام تعهد داده شده بازسازی خواهند شد. 
همچنین ۲رام قطار دی سی که زمینگیر شده بودند و به دلیل 
نبود قطعات مورد استفاده قرار نمی گرفتند، اورهال آنها انجام 

و آماده اضافه شدن به خطوط مترو هستند.

تهران نیاز به 10هزار دستگاه اتوبوس دارد
سیدمحمد آقامیری، عضو کمیسیون حمل ونقل شورای شهر 
تهران: امروز در تهران به ۱۰هزار دســتگاه اتوبوس فعال نیاز 
داریم. لذا باید در مســیر حل معضلات با اولویت بندی انجام 
شده حرکت کنیم. مردم حاشیه تهران از این گلایه دارند که 
باید 3۰دقیقه در انتظار اتوبوس بمانند. هیچ اولویتی مهم تر از 
تأمین اتوبوس برای تهران نداریم. ناوگان ما برای ۵میلیون نفر 
ظرفیت دارد، اما به دلیل کمبود ایســتگاه، صرفا ۲میلیون را 
جابه جا می کند. بودجه گذاری )اختصاص 4۰درصد بودجه به 

حوزه حمل ونقل( به همین روند مطلوب ادامه خواهد داشت.

مکث

شهریور 1402

1867
دستگاه اتوبوس 

فعال وجود 
داشت.

مهر 1402

2100
دستگاه اتوبوس در 
مدار خدمت رسانی 

قرار گرفته است.

آبان 1402

50
دستگاه اتوبوس برقی 
در خیابان جمهوری 

فعال می شود.

پایان 1402

1400
دستگاه اتوبوس 
نوسازی می شود.

سال 1403

3000
 اتوبوس جدید وارد 

ناوگان می شود.

سال 1402

1000
دستگاه اتوبوس 
برقی عقد قرارداد 

شد.

هفتاد و چهارمین رویداد امیــد و افتخار در 

ایســتگاه اتوبوس توقف کــرد. از این آیین، 
خبرهای خوشــی در حوزه ناوگان حمل ونقل 
عمومی به پایتخت نشینان مخابره شد. علیرضا 
زاکانی، شهردار تهران با تورق کارنامه مدیریت 
شهری گذشــته وضعیت ناوگان حمل ونقل 

عمومی را تشریح کرد و گزارشی هم از اقدامات 
انجام شده در ۲ســال اخیر ارائه داد. اعداد و 
ارقام، بیانگر آن است که در این دوره، مدیریت 
شهری برای بهبود ناوگان حمل ونقل عمومی 
تلاش کرده اســت و در ایــن موفقیت دولت 

سیزدهم هم سهمی دارد. در واقع این 
هماهنگی بین دولــت محلی و دولت 
ملی، سبب رضایت شهروندان شده 
اســت و این همراهی تا بهبودی کامل 

ناوگان حمل ونقل عمومی ادامه دارد.

زینب زینال زادهگزارش
روزنامهنگار
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